
 
 

Protokół Nr  38/2020 

z posiedzenia Komisji Budżetu 

Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

w dniu 9 grudnia 2020 r. 

 

 Obrady Komisji otworzył Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec stwierdzając quorum 

na podstawie listy obecności (w załączeniu). 

 

 Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 14.33, odbyło się w trybie zdalnym. 

 

Wobec braku uwag członkowie Komisji Budżetu obradowali według zaproponowanego 

porządku obrad (w załączeniu): 

 

Lp. Sprawa Wniosek / Stanowisko / Informacja  (Wynik 

głosowania) 

I. Opiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

   

1) przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata  

2021 – 2030 (projekt uchwały  

w załączeniu).  

Radna I. Renduda-Dudek zwróciła się  

z prośbą o przybliżenie najistotniejszych celów, 

które należy zrealizować w naszym mieście. 

Prof. A. Sztando wyjaśnił, że Ostrowiec 

Świętokrzyski ma wiele problemów  

o charakterze społecznym. Najważniejszym jest 

emigracja, która rozpoczęła się w okresie 

transformacji systemowej w latach 90-tych,  

a jej skutki widzimy do dnia dzisiejszego. 

Ostrowiec był uzależniony od jednej, sztywnej 

gałęzi – przemysłu ciężkiego,  hutniczego. Nie 

było popytu. Załamała się gospodarka, nastąpiło 

bezrobocie, obniżyły się warunki życia, warunki 

usług, jakie mogły być świadczone przez 

samorząd, siła nabywcza ludności, zakres 

dostarczanych usług komercyjnych, handlu. 

Ludzie zaczęli wyjeżdżać. Stąd, najważniejszym 

celem w strategii Ostrowca jest niedopuszczenie  

do takiej sytuacji w przyszłości, aby opierać się 

tylko na jednym filarze, jednej branży.  Bardzo 

ważny jest rozwój gospodarczy, wtedy będą 

pieniądze na świadczenie usług społecznych, aby 

mieszkańcy nie wyjeżdżali.  

Trzeba wzmocnić lokalną politykę gospodarczą, 

zaangażować się w pozyskiwanie inwestycji, 

ludzi,  innowacji, pieniędzy na rozwój 

gospodarczy – wtedy będą pieniądze na rozwój 

społeczny. Uzależnienie się od transferów 

zewnętrznych jest ryzykowne, ponieważ są one 

niepewne. Własne możliwości finansowe są 

najważniejszym warunkiem możliwości 

kreowania rozwoju społeczno-gospodarczego.  
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  Prof. A. Sztando wyjaśnił, że płace to 

najważniejszy czynnik migracyjny. Oferowana 

praca zależy od kilku czynników: ilość 

pracodawców i jakość podmiotów, które oferują 

pracę. Receptą na wyższe płace jest więcej 

podmiotów gospodarczych. Te podmioty 

gospodarcze, które znajdują się na terenie 

naszego miasta są niewystarczające, żeby 

stworzyć wystarczająco duży popyt na pracę, w 

którym oferuje się wysokie płace. Musi być 

pozyskiwany kapitał z zewnątrz. Pozyskiwanie 

inwestycji zewnętrznych jest strategicznie 

istotne. Im bardziej konkurencyjni inwestorzy, 

którzy oferują większe płace za bardziej 

wartościową pracę, tym większe będą płace na 

rynku pracy w Ostrowcu Świętokrzyskim i mniej 

motywacji do tego, żeby opuszczać miasto. 

Jakość miejsca pracy to z jednej strony płaca, 

warunki pracy i warunki kariery. Miejsca pracy, 

gdzie poziom pracy umysłowej jest duży, gdzie 

kreatywność jaką trzeba wykonywać jest duża, 

jest odpowiednio opłacana i daje możliwość 

kariery oraz wzrostu płac, a praca fizyczna ma 

mniejszy udział  – to są to miejsca pracy wyższej 

jakości.  

 

Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

2) określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości na 2021 rok (projekt 

uchwały w załączeniu). 

Radna I. Renduda-Dudek  zapytała jaki jest 

przewidywany spadek  dochodów z tytułu   

podatku od nieruchomości z powodu pandemii. 

Radny M. Marzec zapytał, czy w kolejnych latach 

jest rozważana korekta stawek podatkowych. 

Skarbnik s. Kijak  wyjaśnił, że udzielono ulg dla 

mikroprzedsiębiorców w wys. ok. 280-300 tys. zł,  

przy budżecie na poziomie 300 milionów, więc 

dla budżetu nie było to znaczące obciążenie. Co 

do spadku dochodów w skali roku to jeszcze jest  

za wcześnie, żeby to ocenić. Wpływy podatkowe 

w poszczególnych miesiącach nie są złe, ale 

podsumowanie będzie w styczniu przyszłego 

roku. Skarbnik S. Kijak wyjaśnił również, że 

podnoszenie stawek podatkowych nie przekłada 

się na wzrost dochodów. Mamy najniższy poziom 

stawek podatków od działalności gospodarczej w 

regionie. Na razie stawki te zostają utrzymane na 

tym samym poziomie. 

 

Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 
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3) określenia wysokości stawek podatku 

od środków transportowych na rok 

2021 (projekt uchwały w załączeniu).  

Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

4) obniżenia średniej ceny skupu żyta dla 

potrzeb obliczenia podatku rolnego na 

obszarze Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski w 2021 r. (projekt 

uchwały w załączeniu).  

Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

5) wyrażenia zgody na zawarcie 

Porozumienia Międzygminnego 

pomiędzy Gminą Ostrowiec 

Świętokrzyski a Gminą Kunów w 

zakresie lokalnego transportu 

zbiorowego (projekt uchwały w 

załączeniu).  

Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie 

wyboru metod ustalenia opłat  

za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na terenie Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski oraz 

ustalenia wysokości stawek tych opłat 

(projekt uchwały w załączeniu).   

Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie wzoru 

deklaracji o wysokości opłat  

za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez 

właściciela nieruchomości położonej 

na terenie Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski oraz warunków i trybu 

składania deklaracji za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej 

(projekt uchwały w załączeniu).  

Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

8) uchwalenia „Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski” (projekt 

uchwały w załączeniu).  

Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2020 r. (projekt 

uchwały w załączeniu). 

 

Radny M. Marzec zapytał o dotację podmiotową 

dla Miejskiej Biblioteki Publicznej, czy ma to 

związek z przeniesieniem biblioteki do OBK, czy 

są to środki na inne wydatki. 

Wiceprezydent P. Dasios wyjaśnił, że są to 

wydatki związane z odprawami, w związku  

z odejściem na emeryturę Dyrektor MBP. 

Radna I. Renduda-Dudek zwróciła się  

z zapytaniem w sprawie instalacji 

fotowoltaicznej, która będzie zamontowana  

w PSP Nr 3 i czy są przewidywane dalsze takie 

przedsięwzięcia w naszym mieście. 
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  Wiceprezydent D. Smoliński wyjaśnił, że jeżeli 

chodzi o instalacje fotowoltaiczne, to będzie 

przygotowywany program dla budynków 

użyteczności publicznej. Również projekty 

związane z instalacjami w zakresie odnawialnych 

źródeł energii zostały ujęte w Funduszach 

Norweskich i innych przedsięwzięciach oraz 

zadaniach planowanych do realizacji z nowej 

perspektywy finansowej. 

 

Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

10) zmieniająca uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 

lata 2020 – 2029 (projekt uchwały  

w załączeniu)  

Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

II Informacja w sprawie podatku leśnego 

(w załączeniu).  

Nie zgłoszono uwag. 

III. Sprawy różne. Nie zgłoszono. 

 

.  

 

 Posiedzenie Komisji Budżetu zakończyło się o godz. 15.19.  

 

Protokołowała:   Przewodniczył: 

  

 Przewodniczący Komisji Budżetu 

Magdalena Połetek  

 

 Włodzimierz Stec 

 
 


